
Гoд. П. Варна, 2 Ноемвpий 1911 1. Брой 21 , 

Издава варненската Oкpжжнa Постоянна Комисия. 
Излиза най-малко три пжти въ месеца. 

Aбoнaмeвгь 2 лева годишно, 1 л. за 6 месецa 
на общините, училищата, кръчми, хотели, и кафенета 

въ oкpжгa — безплатво. 
Всичко що се отнася до вестника да се изпраща 

до: Постоянната Комисия — Варна. 

За обявления отъ частни лица се плаща на I стр. по 1 лв. 
на peдъ; II и Ш стр. по 10 ст. на дума, IV по 5 ст. на нума. 

За общински и такива oтъ други учреждения за I cтp. 
10 cт. на дума, H и III 5 cт. на дума; 1У 3 ст. на дума. 

Г п~~1 1\1 
{ ТГoкaнвaмe ония oть г. г. селcкo-oв- • | и 

щинските кметове, кoктo още не ся на¬ 
вавкпи партидни КНИГИ за експлоатаци
ята на ОвщИНскитЕ и училищните недви
жими имоти, да nоарзaп? и си гинa-
Бавятъ, тъй като книгата е отпечатана 
въ ограничено количество екземпляри, и 
почти на изчерпване. Ония nъкъ на които 
сме изпратили вeус такива книги,—да 
повьрзагь съ изплащана cтoйностьта uмь. 

Варна, 31 oктoмвpий 1911 гoд_ 
п | Б. Д. Бoбeвъ. 
Съпочитъ^ Д д

Кондoвъ . 
Й1 чН. 

Ремонтирането на армията cъ коне 
въ свръзка cъ местн. кoнeвъдcтвo. 

Oтъ Д. Близнaкoвъ, caнитаренъ вeтер.- пoдпoлкoвиикъ 

Продължение oтъ брой 20. 

Cл4дъ 16 дневни маневри, oтъ които два 
дена почивка, извършени при много лошо 
време и като са преминавали на дeнь по 
3 0 - 4 0 километра, oтъ които 10—12 килом. 
въ тpъcть, било е констатирано cлtднoтo: 

1. За мaлкитi коне (ръcть 148—153 см.) 
а) отслабнели '/е чaсть 
б) наранени 'Де чacть 
в) зaгyб. въ тяжесть на коня 33 клг. 
2. За големите коне. 
а) отслабнали х1г часть 
б) наранени 7е „ 
в) загубване въ тяжecть на коня 43 клг. 
Заключението, че* мaлоръcтнитe коне са 

пострадали номaлкo oтъ гoлеморъcтнитe. Oco-
бeннo са пострадали конете пoвисоки oтъ 159 
c. м· 

Cигypнocтьтa на тeглeниeтo на малките 
коне е била много п-гoл4мa, защото технaтa 
собствена масса, като е достатъчна да раз
вие сили за необходимата работа, запазва ги 
oтъ иЗЛИшНО иcтoщaвaнe на силите и отъ 
наранявание. които cтaвaтъ при пo·гoлемo-
pъстните коне. 

Еднaквостътa на височината у мaлоръс
тните коне спомага, щото рaвнoдiйcтвyющe-
тo огъ сумата на 

тeгляниeто на кoнете да 
еъвпадaтъ въ една линия, соетo е oтъ гoлeмa 
економи за конската сила, когато при гo-

|леморъcтпитe коне това е по мxчнo да се 
постигне. Като сравнява опитите oтъ 1909 
и 1910 година комисията дохожда до заклю
чение, че при вреганиeтo най-изгодно се из
ползува конската сила у конете cъ ръcть oтъ 
148—150 c. м. c. cреднoживa тяжесть 450 
килограма. Комисията сащo фиcкира, че нaй-
дoбъpъ ръcть за артилерийския впрегaтeнь 
кoнь е отъ 150—152 с м, Oтъ това следва, 
че бeзъ никaкъвъ yщъpбъ на службата би 
било възможно да се намали ръста на конете 
вземани за рeмонтъ на кавалерията и арти
лерията; oсобно като се има нредъ видъ че 
новите артилерийски opждия и ракли саГ cъ 
около З00 килограма по леки oтъ старите. 

Така щото като пpиeмeмъ нормата за 
ръста на конете въ кавалерия и артилерията, 
каквато е приета за драгyнскатa и лека ка
валерия Франция и Германия' излиза, че ре
монтирането на нашата кавалерия и арти
лерия cъ коне oтъ местна порода ще бждe 
възможно. Числото на м4ените коне, cъ pъcтъ 
oтъ 1.46 см. нагоре е достатъчно. 

Cпoрeдъ едни наши изчисление ръста на 
м4cтните коне въ конните полкове къмъ 1 
юли 1910 гoд. се 
проценти. 

Cъ pъcть oтъ 

изразява въ айдyющитe 

1-42—Г45—27% 
1-46 —1·48-31% 
1·49-1 -55 -42% 

Значи,, че % па мaлоръстнитe коне е мно
го мaлъкъ, нecъcтaвлявa даже 7з oтъ целия 
съcтaвъ на кoнeтi въ кавалерията. Пpимеритe 
отъ последните Бypcкa и Японска войни ни 
убeждaвaтъ, че силата на коня не зависи иc-
ключителнo oтъ неговия ръcть, а има цeль 
оедъ дпуги условия, които са еднакво важни, 
както и ръста, и че ръста на коня нeмa онова 
рЪшающи значения, което ний сме привикнали 
да му даваме. Бурcкитe, Донските и Kaлмид· 
ските коне са малоpъcтни oтъ 1 4 2 - 1 4 8 c. м,, 
но те са едни oтъ най износливитe. Ний upи-
вeжламe тия примери, за да поважeмъ, че ка-
честното на нашата кавалерия и артилерия нeмa 
да се повреди, ако се направи едно намале
ние на ръста за вонeгb както следва: 

[ Три ескaдрони полкове 142—148 
Кавалерия | 4 еcкaдрони полкове 148—154 

!

Bпр*гaнтни 148—154 см. 

Фздитаи 146—152 см, 
Планинска 136—142 см. 

Пгмл т.^таоапРФ/1 пя. ТОЯ КЪПТТПСТ. ПР тп^Я-

ва П ^ ^ п ^ ^ ^ ^ Г - 2 ^ в ^ 

Артилерия 

така и топографията на местностьтa на бxде
щия военeнъ тeaтpъ, който изключително е пла
нински, гдето малоръстните м4етни коне са 
много по-пригодни за условията на местностьтa, 
oтъ колкото гoлeмopъcтнитЬ, 

Това е необходимо да се направа за да мo-
жaтъ местните коне при сегашните техни ка
чества да мoгaтъ да се изпoлзвaтъ за нужди
те на армията, защото преди да се дойде до 
едно подобрение на ръста oтъ 150 нагоре, 
ще имаме едно подобрено поколение гдето ръста 
oтъ 142 до 148 ще бxдe нреоблaдaющия, ка
къвто е именно сегашния пеpиoдъ на нашето 
кoнeвъдcтвo. 

Всички тия факти нaбелезвaтъ пжтя, по 
който требва да се следва за ремонтирането 
на нашата кавалерия и артилерия cъ местни 
коне. 

Той се saключaвa въ cлeдyющeтo: 
1) Да се кyпyвaтъ въ страната всички мал

ки кончета, които cлeдъ oтглeжaнeтo имъ въ 
депата ще мoгaтъ да бxдaтъ годни за кава
лерийска и артилерийска служба, като се уве
личи още повече средната имъ покупка цена. 

Затова, обаче, необходимо ще е да се yвe-
личaтъ размерите на cxществующaтe ремон
тни депа, като се oтдeлятъ съвъpшенно oтъ 
Държавните кoпеаaвoди, понеже съвместното 
имъ съществувaнe е пречилo за пълното раз
витие на eднитb и другите. 

2) Да се открие поне още едно ремонтно 
депо въ Южна България, Бургаски Oвраrъ. 
гдЬтo има още гoлЬми държавни мери и ус
ловията са крайно благоприятни. Това увели
чаване на депата тpbбвa да бxдe такова, щo-
зтo да се дaвагь oтъ депата и кoнeзaвoдa до 
600 коня ежегодно за peмoнтъ. Но тъй като 
за правилния peмoнтъ на кавалерията и ар
тилерията ех необходими много повече коне, 
то нeдиcтигaщeтo количество, преимуществено 
мaлoръcтни коне oтъ 143 —148 см. свободно 
ще могaтъ да се нaбaвятъ въ страната. 

3) Да се приеме за пpинципъ и ремонти
рането на полската артилерия cъ местни коне, 
като за първо време, при cxществyющитe ар
тилерийски полкове, поне една батерия да се 
ремонтира cъ местни коне, както с& били така 
наречените резервни батареи, като постепенно 
числото на тия батареи се увеличава. Резул
татите oтъ тая система ех били крайно бла
гоприятни за кавалерията, та дaма» основа
ние да се наливaмe, че те ще бxдaтъ такива 
и за артилерията. 

4) Да се плaщaтъ по големи цени за мал
ките кончета за депата, понеже cxществyю-
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щит4 такива ни дaвaгь възмoжнocть да се кy-
пятъ най-дoбритi екземпляри. 

5) За гoлемopъcтни коне oтъ 148 см. на
горе да се зaплaщaтъ както цените на чyж-
дестраннтi ремонти. 

6) Да се cлtдвa неотклoнeннo системата 
за ремонтирането на армията cъ местни коне, 
като се правятъ всички възможни материални 
насъpдчeнйя на местнoтo кoнeвъдcтвo чрезъ 
добри цени и даване препий на добрите ек
земпляри, а главно покупката на мжтнитгъ 
коне да бжде една аошояна мгьрка, а нн да ь 
носи врпмененъ гарактер*. 

Приета системата за ремонтирането армията 
cъ местни коне, ний ще се снабдяваме cъ по
добри, пo-износливи и следователно cъ поев
тини коне. Има още и едно гoлiмo преиму
щество, което се заключава въ 'cлiдyющeтo: 

Чрезъ покупката на местните коне ще се 
насьрдчaвa местното кoнeвъдcтвo, а това не
минуемо ще води къмъ общо подобрение на 
конската раса въ страната. Населението вед
нага гарантирано, че щoмъ отгледа дoбъpъ 
кoнь, ще нaмери cигуренъ пoкупaтeль — Во
енното Министерство и добра цЬнa, то нема 
да се спира въ стремлението си да развъждa 
добри кове. а това ще повлече несъмненно 
къмъ общото подобрение на кoнeвъдcтвoтo въ 
страната. 

Това пocл4дньoтo обстоятелство е oсобeннo 
важно въ случай на мобилизация, когато нуж
дата oтъ коне е много гoлiмa и доставянето 
имъ oгь чужбина може да стане невъзможно. 
За това насъpдчeниeтo и подобрението на 
местното кoнeвъдcтвo )cъ всички възможни 
средства се явявaтъ като една гoл4мa необ-
ходимocть за нашето военно дело. За нacъpд
чeниeтo на разни индустрии държавата прави 
всевъзможни oблeгчeния, oтъ облагите на ко
ито си пoлзвагь oгpaничeнъ кpжгъ български 
граждани, а oтъ покровителството на мест
ното кoнeвъдcтвo ще се ползва гoл4мa часть 
oтъ българския народъ. Това да се направи 
не се изиcквагь голiми мaтериялни жертви. 
Достатъчно е за мbcтнитe коне да се дaдагь 
същитe цйни, както за чуждестранните ре
монти. 

Къмъ тия ц4ни ще трЬбвa да се пpи-
бaвятъ въ видъ на премия и паритb, плaщa-
щани за разноски по превоза и за кoмиcиите, 
които ще пpbcтaнaтъ да седaвaтъ, щoмъ ар
мията почне да се ремонтира cъ МЬстпп коне. 
Даже ако цiпaтa на м-Ьстuптe коне бxдe по-
висока oтъ унгарските или руските, това не 
може да служи за cп&пки, защото паригЬ 
остaвaтъ въ страната. 

Като пpим4pъ може да ни послужи Гер
мания, дiтo цeнитi oтъ 900 марки пр1зъ 
1900 г. е платила за местни ремонтни коне 
средно по 1500 марки или около 1900 лева 
пpeзъ 1910 година. 

Когато, несъмнено, че cъ 100О лева тя 
би могла да си достави коне cъ cжщитi ка
чества огь Русия или Унгария, но Герман
ското правителство предпочита да плати двойно, 
за да подържа местното кoнeвъдcтвo. 

По тоя пsть ще требва и ние да вър-
вимъ, ако искаме да имаме cигуренъ и дoбъръ 
ремeнтъ за армията за мирно, а главно за 
военно време 

Въ началото на настоящата година влиза 
въ сила положението за вeт.-ремонтната служба 
яъ войската за мирно време. Cпорeдъ чл. 1 
ал. 2 това отделение, което има за нaчaлникъ 
ветepинaренъ декapь, щaбъ oфицеръ, ще се 
грижи за правилното снабдяване армията cъ 
коне. За постигането на горната цiль се пред-
вижда и ocoбeнъ ремoнтeнъ кoмитeтъ, който 
ще се занимава cъ вcaчки въпроси, кaсающи 
хе до набавянето на коне за нуждите на ар

миятa въ мирно вермe и въ случай на моби
лизация. И така, за да може толкова важния 
ремoнтeнъ въпроcъ да намери своето правилно 
разрешение, бехa необходими повече oтъ 30 
години, за да се създаде едно учреждение 
специално натоварено да се грижи за ремонта 
на армията и да носи всички отговорности 
по тоя толкова вaжeнъ въпpосъ. 

Нека се нaдeвaмe, че то ще закрепне и 
cъ своите планомерни дейcтвия ще сполучи, 
чрезъ една разумна закрила на мастното ко
невъдcтвo, въ скоро вp4мe ремонтирането на 
армията да става cъ м4етни коне. 

] (Край). 

Иэвлtчeния oтъ протоколите oтъ IV редовна 
сесия на Варненския Oкр. Cъвtтъ. 

ПРОТОКОЛЪ № 5. 
на Варненския Oкp. Cъв4тъ oтъ заседанието 

му на 25 септември т. г. (4-та редовна 
сесия, 8-й изборeнъ периoдъ). 

Заседанието се откри въ 2 ч. cл, oб4дъ. 

PЪШEHИЕ № 20. 
Прочете се протокола oтъ миналото за

седaниe. № 4. който се прие cъ следните пoг 
прaвки, направени oтъ председателя на съ
вета Кр. Мирски: въ решение № 16. „под
ложи се на гласуване и съвета реши . ' . . , " 
въ рЬшeниe № 17 — „не е ли дaлъ гаран
ция," въ pbшeниe № 18 — „cл4дъ което мо
же да се piши да се oпростятъ,/ и. въ ре
шение № 19 — „одобрява постройката на пa-
вилиoнъ 
РЬШЕHИE № 21 . 

Д. Шuковъ съобщи изкaниeтo на тукаш
ната Държавна болница, да се oтпуcтнe още 
40 декара oкржжнo местo за нyждите на мор
ския детски cанaториyмъ край стопанството, ко
ето изкaнe постoян.. комисия, cъ постановле
ние № 46З/т. г. е изказала мнение да не се 
удовлетворява. 

Кр. Мирски прочете писмото на болнич
ното управление по това изкaнe и даде думата 
на yпpaвитeль-дЬкаря Д-pъ Tитeвъ. 

Д-ръ Титевъ обясни pазвoя на санитар
ното делo въобще, като се cпр4 частно за 
Ваpп. морски детски санaториyмъ и историята 
за неговото съществуване, успехътъ и бsдa-
щeтo му. Cъ cтaтиcтични сведения доказа пол
зата oтъ санаториума, който дaлeчъ не за
доволява нуждата oтъ такива благотворителни 
заведения. Изгькна щeдpocтьтa на държавата 
и блaгoтворитeлнocтьтa на H. В. Царицата, 
обстоятелства, които съ подпомогнали за за-
крeпвaниeтo на тоя caнaториyмъ, като гор4що 
поблaгoдари на г. г. oкp. съвiтници за тех-
нaтa хуманность и зaинтересувaность oтъ са-
нитарното дело въ oкрага cъ oтпyщaнe пър
воначално 40 дeк. место, бeзъ което санато
риума не1 би билъ въ днешното си положение 
Изтъкна нуждата oтъ разширяване д4йностьта 
на санаториума за да може да удовлетворява 
поне отчасти нуждата на oкржга, като при
ема пo-вечe болни и недъгави дека и се гри-
жи за техното подoбрение. Изтъкна нтадата 
oтъ нови постройки за вравapницa жилищГза 
работници, паркъ и пр и апелира къмъ съ
вета и моли, да oтпустнe още 40 декара 
место отъ стопанството за нyжднитi на са-
ниториумa. 

Кр. Мирски, чете решение № 61 oтъ 8. 
X. 909 гoд. на Bарнeнcкий oкp. cъв4тъ по 
преместването на санаториума на севернaтa 
часть на стопанството. 

Oкр. Управ. Ж. Ив. Жeкoвъ допълни ка-
заното оть г-нъ Д-ръ Tитeвa, като изтъкна 
нуждата отъ 

место за постройка кoкoшарницa, 
че местото се изкa не за собcтвенность на 
санаториума, а само за вp4мeнo ползване, анe-
лиpа къмъ бащинските чycтвa на г. г. oкp. 
cъветници. Сжщиятъ допълни, че сега сана
ториума е далeчъ oтъ баните при стопанст
вото и не пречи на посетителите. 

Кр. Мирски, прочете писмото на болни
цата № 1491 oтъ Ифeвр. 1910 гoд. за опре
деляне границите на oтпущaнoтo oтъ съвета 
место, постановлението на пocтoян. комисия 
№ 94/910 гoд. по нaзнaчaвaниe комисия за 
определяне границите на местото и зaпoвeдьтa 
за назначението на същaтa. Спомни че още 
презъ 1884 гoд. покойния Др. Цaнкoвг е билъ 
на мнение мoнacтиря „Св. Конcтaнтинъ" да 
се преобразува на санaториyмъ. Изказва ра-

I достьтa си зe подета идея, днecь въ сьщотo 
направление, покани председателя на постoян. 
комисия да обясни практичната страна на въ
проса, т. е. положението на изкaнoтo местo, 
oтпущaниeтo му нeмa ли да пречи на добрия 
вървeжъ на стопанството и пр., — понеже са
нитарнaтa страна на въпроса се обясни oтъ 
пpeждeгoворившиятъ Д-pъ Tитeвъ. 

Д. Шuкoвъ обяснии чч по-рано сснатори
ума е билъ до градинитi на стопанството и 
това е пречило за кжпaниeтo на посетителите 
на стопанството, а по после, когато санaто
pиyмa е пoизкaлъ место за постройка на со
лидни пoм4щeния, oкр. cъвeтъ презъ 1909 г. 
е oтпустнaлъ нyжднoто местo, положението и 
границите на което е oпредeлeнo oтъ назна
чената за тая ц4ль комисия, въ местнocтьтa 
„Koкoдивa", eдинъ килoмeтpъ на северъ oтъ 
постройките на стопанството, състоящо се oтъ 
30 дeк. това место по после е било отчуж
дено cъ yкaзъ, комисията се отказа oтъ да 
изкa cтoйнocтьтa му, понеже то е* oтпустнaтo 
oтъ съвета за временно ползване, а затова 
границите му не се строго определиха. Пред
лага да се назначи комисия, която да проучи 
въпроса на местото и докладва въ cъвiтa по 
новото изкaнe на управлението на държави. 
болница. 

Кр. Мирски чете постановленията на по
cтoян. комисия № № 352 и 379/909 гoд. oтъ 
които заключава, че комисията е делила да се 
избeгвaтъ възмoжнитi пречки м*ждy двeтi 
стопанства — caниториyма и oкp. стопанство. 
Изкa комисия за проучване въпроса, въ КОЯ
ТО да участвува и санитар, вдасть. 

H. Поповъ сcлдъ като ннмира ач еуждата 
oтъ место е явна, мисли че въпроса тр4бвa 
да се oбедди въ свръзка cъ общата дiйность 
на oкржгa, въ която, освeнъ повдигането въ 
здмледелско, cкoтoвъднo и пp. отношения, вли-

I за и санитарното повдигане на oкрхгa. Да се 
проучи дали oтпyщaнeтo на това мЬстo не е 
въ yщъpбь на общата д-Ьйность на окръгa 
и доколкото нeoтпyщaнeтo на местото ще cпънe 
санитар, дело. 

Подържа да се избере комисия за проуч
ване на въпроса който cлeдъ това да се внесе 
въ съвета. 

Кр. Мирски изкa въ тая комисия, освeнъ 
санитарната власть, да влиза и техничнa, и-
менно, инжинера при Варн. oкp. водоснабди
телно бюро. 

Д-рг Карамихаиловг ъисли, ,ч е стопанн 
ството представя oтъ себе си единъ кyрортъ 
— санaториyмъ и не бива въ yщъpбъ на единa 
да засилваме другия; нужно е залесяване, но* 
ви постройки и пр. предприятия, които да щ>е-
несaтъ за ц4лeбностътa на стопанския курo-
pтъ — caнaториyмъ. 

I Подържа мнението за комисия, която да 
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свидя може ли да се oтпустве изкaнoтo место. 
Кр. Мирски намира, че комисията която 

лце проучва въпроса, требва да има пр-Ьдъ 
видъ преди всичко интересите на стопанство
то. Чете cтp. 118 oтъ изложението на oкp. 
yправитeль, за направеното oтъ санаториума 
презъ изтеклата година, — таблицата за при

в и т е , оздравили и подобрени болни деца. Пи-
та oтъ колко души да се състои комисията. 

P. Никoлoвъ е cъглaсенъ за комисия и 
изказва oчyдвaниeтo си кaкъ пo-paнo се е от-
•стъпило местото, въпреки окръжното па ми
нистерството, да не сеостжпвaтъ общински и 
окръжни места. 

Пенчо Костовъ прелaгa комисията да се 
«състои oтъ 5 души. 

Д. Шuкoвъ при нaличностьтa на скица за 
изканoтo место, плaнътъ на стопанството и 
доклада на комисията по въпроса, намина из
лишно влизaниeтo на техничнa влacть въ ко-
мисията. Това мнение се подържа и oтъ г-нъ 
Л. Пoпoвъ. 

P. Нтолоаг изва участието на техничес
ката власть. 

H. Поповъ намира работата за чисто прак
тична, понеже нiмa да се oпредeлятъ гра
ници и пp. а ще се види положението на м!с-
тотo, гoдностьтa му и пp. изкa малка коми
сия, за да не cтaвaтъ разноски. 

Дръ Карамихашовъ изкa техничнa влacть, 
която да изработи обща скица на oтпустнa-
тoтo пo-paнo место и на изканoтo сега, за да 
Аго-жe съвета да се осветли по въпроса и да 
не вземе решение, cъ което да повреди на ку
рорта при стопанството. 

Oкp. Управитель Жеко Ив. Жeкoвъ е на 
мнение, щoмъ постоянната комисия разполага 
•съ инжeнеръ, добре е той да участвува въ 
комисията за осветление на въпроси, още по
вече, че той и лекаря ще имaтъ само cъвe-
щатeлeнъ гласъ, 

Кр. Мирски предлага слйднята пeтoчлeнa 
комисия: Раф. Hикодoвъ, Пенчо Kостoвъ, Ни
кола Пoпoвъ, Д-pъ Kарамиxиилoвъ и Коста 
Георгиeвъ. 

Подложи се на гласуване участието на bкp. 
инджeнepъ Маpчeвъ въ комисията, което се 
прие. Така конструирана комисията, при зaми-
нaвaниeтo си за oгдeдъ, да покани и yправи-
тeдь-лeкаря на болницата Д-pъ Титевъ да у-
частвyвa при огледа. 

Д. Шuкoвъ чете постановлението на пoc-
тoян. комисия cъ което cъ разгледани молбите 
на Варненското мохамeдaнcкo училище и тая 
на Aвpeнcкaтa прогимназия, cъ което изкaтъ 
номoщь. 

Кр. Мирски изкa тия молби да се разглe-
дaтъ въ общото заседание на прошeтарнaтa 
и бюджeтарнa комисии. 

П. Костовъ споделя мнението на пред
седателя мирски, и напомня че и миналата го
дина това е ставало тава. 

P. Никoлов* отказва твърдението на П. 
Костoвъ. 

Кр. Мирски допълва предложението си въ 
смиcъль, че пo-ранo прошенията по прияципъ 
да се разrлeдaте само oтъ прошeтарнатa ко
мисия и после, въ общото заседание cъ бюд-
жeтарнaтa да се oпРедeлятъ сумите по всево 
заявление. Това предложение се подържа oтъ 
П. Костoвъ. 

Д. Шикoвг изва комисиите да рабoтятъ по 
отделно; cлeдъ като бюджeтарната комисия 
•фиксира сумите за помощи и пр. тогава про-
шeтарн. комисия да се занимае съ тяхното раз-
.пРеделяне. 

(Следва.) 

ТЕХНИКЪ-ЗЕМЛЕМерЪ 
Имeющъ свои геодезически инструменти 

най-прецизни. 
Извършва при най-умерени цtни тахеометричесни 

сниини нанесени въ мaщaпъ, съгласно 

-НУЖНОТО КОЛИЧЕСТВО Е К З Е М П Ж Я -
Hрвимyществеяпо по случай измерването и 

разграничение на селските мери. 
Референции при Варненски дъpж. aгронoмъ 

и въ редакцията. 

ХРОНИКА. 
Съгласно зaпoвeдьтa № 946 oтъ 14 oкт. 

Iт. г. на Варненски oкp. yпpaвитeль и възъ 
| основа на чл. 114 oтъ закона за акцизите и 

патентовия збopъ върху питиетата, назначени 
с* за членове въ околийските комисии по раз
пределяне на питейните заведения въ Вар
ненския oкрхгъ за тригодишния периoдъ oтъ 
1 9 1 2 - 1 9 1 4 включително, следните лица: 

1. За Балчишка околия: 
Oкp. cъвeтникъ Ив. Ж. Котaровъ oтъ гр. 

Бaлчикъ и представителя на кръчмарския ес-
нaфъ Никола Костoвъ oтъ сащия градъ. 

2. За Варненска селска околия oкр cъ
вeтникъ Coтиръ Kocтoвъ и представителя на 
кръчмарски еснaфъ Георги Aнтoнoвъ oтъ гp. 
Варна. 

3. За Дoбришкa околия: Oкp. cъвeтникъ 
Пенчо Kocтoвъ отъ гp. Дoбpичь и представи
теля на кръчмарския ecнaфъ Коста Пaчeвъ 
oтъ cдщия гpaдъ. 

4. За Куртбyнapcкa околия: Oкp. Cъвeт
никъ Саби Яневъ и представителя на кръч· 
марсвия ecнaфъ Ради Kaлчeвъ oтъ c. Kуртъ-
бyнаръ. 

5. Провадийска околия: Oкр. cъвiтнивъ 
Георги x. Колeвъ oтъ село Градинаровo и 
представителя на кръчмарския еcнaфъ Ив. 
Хр. Пилето oтъ гp. Провадия. 

Комисиите ще пoчнaтъ своите действия 
по поканата на г. г. акцизните началници. 

Повторно се напомня на г. г. селcво-oб-
щинcкитe кметове въ окръгa, за знание и из
вълнение, че когато изпращaтъ въ постоянната 
комисия cъ пощенски запиcъ приходящи суми 
за разни цели, при препроводителните си пис
ма да пpилaгaтъ и нyжднитb гербови марки за 
обгерб0ване на записа и раписката; която ще 
имъ се изпраща вместо oupaвдaтeлeнъ дoкy
мeнтъ. 

Bъпръки многократните ни пaпoмняния, 
обръщаме вниманието на г. г. селско oбщин. 
ceкр.-бирници да се cъoбразявaтъ напълно cъ 
oкръжнотo № 1214/911 г. на Министерство
то на Финaнcиитe, гдето е казано: нoвиятъ 
типъ гербови марки еж напечатани на пре
париранa по химически cпособъ хартия и 
за да не се пoвреждaтъ, требва да се дъp-
жaтъ на сухо и лесно пpивeтpявaнo место и 
да не се постaвятъ непосредственно лице cъ 
лице, защото се лесно зaлeпятъ и при отде
лянето имъ се пoвреждaтъ. При изпращането 
приключени въ писма герб. марки вместо, па
ри и други, никога да не се зaлmгяmъ по 
бланката. 

Изложение въ София 1912 гoд. 
Международното изложение презъ идуща

та 1912 гoд. въ София ще се oтктpие на 
1/14 юний и ще се закрие на 30/13 Сеп-
темвpий същaтa година. 

I Поставено пoдъ почетното председателство 
на гocпoдaнъ Mиниcтpa на търговията и зeм-
лeдiлиeтo, това изложение ще oбгращa: ин
дустрия, землeдeлиe, иcкycтвo, просвета, хи
гиена, cъecтни продукти и cпортъ. 

Предприятието е подкрепено oтъ столич
ното градско общинско управление и oтъ тър
говско индустриалната камара въ София. То
ва обстоятелство и понеже идущата 1912 гoд. 
е юбилейна, то изложението нeмa съмнение, 
ще привлече гoлeмo число посетитeли въ Сто
лицата, oтъ странство и oтъ България. 

Умoлявaтъ се интересующите, да се oтна
cятъ за всички сведения, до организационния 
кoмитeтъ на международното изложение пРезъ 
1912 гoд. Плoщaдъ Александpъ IД-5 София. 

При Постоянната Комисия ех вакантни 
следните длъжности: Околийски мeдицин. лe-
карь въ c. Козлyджa cъ гoд. заплата 4800 
лева и 48О лв. безотчетни. 

Ветepинaренъ фeлдшepъ въ c. Cтаро-оре-
ховo cъ гoд. заплата 1620 лв. и 240 лева 
безотчетни. 

Уиоляватъ се ония oтъ г.г. абонатите, които съ 
зaкъснели съ изплащането на абонамента си, да 
пъбързатъ и уравнятъ сметните си, като внecътъ 

Т^^ •.'Г.̂ Г^ХТГгоди-
Настoящий брой излиза въ 6 страници. 

Лашавлшя вpотuв* Холврашa иo дворвош» 
шпица. 

Xoлератa която върлува по дворните до
машни птици е заразителна и прилепчива бo-
лecть и се появява по всичките дворни птици 
cъ следните признаци. 

Удремвaнe, пpoвиcвaнe на крилете, трес
каво състояние и пoносъ. Появяването й ви
наги се длъжи на една cпeциялнa зараза: 
заразата се намира нaй-мнoгo въ из0ражени-
ята на болните птици, та после по разни 
начини тя, се предава oтъ болната птица 
на здравата. 

Бoлecтьтa най-много се преняса чрезъ 
търговците, на яйца и на птици (ковошаритi). 
Когато бoлестьтa се появи въ едно село, тя се 
распространявa по зравите птици, посредcт-
вомъ труповете на умрелите, които не се 
зaравятъ'а се xвъpлятъ по пaтищaтa, cмети
щатa и пp. 

Кокошките oбичaтъ мършата и за това 
достaтaчнo е само една yмрелa птица, да се 
хвърли въ пекoй дворъ, за да се нaтpoвятъ 
здравите. Бoлecтьтa веднъжъ разпространена 
въ селото, мжчнo се прекратявa. Тя се явя
ва винаги cъ eпизoiичепъ характеръ — зaбo
лявaтъ oтъ нея гoлемo число птици, и тогава 
cмъpтнocтьтa бива гoлeмa, като причинява въ 
последствие, големи зaгoби на селското хагaй-
cтвo, тъй като, тя, се развива бърже, и въ 
въ късо време зaбoлялитe yмирать. 

Санитарни ветеринарни полицейски млрки. 
Когато бoлестьтa се ПOЯва въ eдинъ вуp-

никъ, заразeнитb и съмнителни птици требва, 
да се oтлъчaтъ, а здравите да се зaтвopятъ 
по отделно, на малки групи. Умрелите и съм
нителните заразени, следъ като се изкoлягь, 
тия последните, да се взгoрятъ или зaконаятъ 
дълбоко въ земята. Всеаа сутринъ да се из
мита курнпкa, а изнряжeниата и перата да 
се изгаратъ. Да се прави дизeнфeкдoя на 
кувницитe, като се пръска cъ разтворъ отъ 
нечиста карбoлoвa киселина 10%, или cъ 
paзтворъ oтъ кпречъ cъ cинъ .кaмaкъ. Не е 
зле да се oпyюва целия куpникъ cъ тюкюpтъ 
(сяра). Опушването да се извършва по след-
ния нaчинъ: на неволкo керемиди cъ жаръ, 
да се посипва тюкюpгь и се пocтaвятъ на« 
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разни м4ета въ кypника. ВрaтитЬ и прозор
ците, докато трае опушването, требвa да бъ-
дaтъ затворени, разбира се, че cл4дъ като 
се провeтрв курникa добре, поел* да се поч
ни затварянето на птиците въ куpникa. 

Като церъ противъ бoлecтьта за птиците 
се препоръчва следното: въ водата за пиене, 
която се дpъжи въ съдове, да се paзтвяра посто-
янно сярна (виcлoтa: 5 грама въ литъръ вода 
caчвa или пъкъ caлицинoвa киселина, въ съ
щата пропорция. На ония птици, който бoлe-
дувaтъ oтъ пoнocъ да се дава два пътe на 
день, cyтринь и вeчepь и cл4дyющoтo лекар
ство въ см4съ. 

Caлицилoвa киcлoтa и xининъ по равни 
части: 0*05 cгp. 

Биcмyтъ 0·10 сгр. 
Cъ горните лекарства да се продължава 

лекуването на болните два до три дена, cпo-
рeдъ cлучeя. Заедно cъ пpeпоръченотo по-горе-
левyвaне не е зле да се налива въ устата 
на всека птица по отделно, сутринъ, oб4дъ и 
вeчepь, нeкoлкo дена пoдъ peдъ. и oтъ cл4-
дyющeтo лЬкарствo: 

Сеpнa вислoтa (зaчa) 5 гp. 
Варена вода 1 литъpъ. 
Болните птици не бива да се пущaтъ при 

здравите, докле не oзравeятъ cъваршеннo. 
Oтъ икономическа гледна точка би треб

вало всекoй xaзaйнъ да се заинтересува сери
озно и да изпълнява горните наставления o-
собeннo когато се появи бoлестьтa въ двора 
или курвивa му. Общинската влacть на зара
зената местность се задължава да приложи 
препоргчeнитt по горе санитарни вeтиp. по
лицейски м4рки чp4зъ издаване специална зa-
пoв4дь. 

Вар. oвр. вeтepин. л4каръ: Д-pъ Tюлeвъ. 

Варненска Окръжно Постоянна Комисия 

oкжжнo 
№ 5292 

гp. Варна, 28 Oвтoмвpий 1911 година. 
До г. г. общинските кметове 

въ варненския окъiъ. 

Съгласно чл. 40 oтъ закона за дъpжвaни-
тe и общински пътища, най-късно до 1 де-
хемвpий общинските вмeтoвe предcтaвлявaтъ 
на околийските началници списъци на пътнo-
пoвинничаритe, които cъ изявили желание да 
oтбиятъ въ натура общинската си пътна тего
ба за следната година. 

Съгласно чл. 37 oтъ същия зaкoнъ, мини
малната общинска .нътнa тегоба е 8 (oceмъ) 
лв., ели Чeтвреднeвнo работене въ натура, 
бe» вола, и двудневно cъ кола, тоя вазм4pъ 
вa паричната и натурална общинска пътна те
гоба е вьзaриeтъ и oтъ Варненския oвръжeнъ 
cъв4тъ пр*гъ т. г. му сесия. 

Oтъ картата за общинските пътища въ 
царството се види, че Варненския и Бургазки 
окръЗИ СЪ останали твърде нaзaдъ въ пътно 
отношение, когато другите окръзи се paдвaтъ 
на сравнително по-добри пътища. Причините 
за това плачевно състояние на пътищата въ 
нашия oкpъrь cъ две: l) Че средcтвaтa, съ
бирани и определени по зaковъ за общински-
те пътящa, cъ xарчeни бeзpaбopнo като cъ, 
т*хъ cъ строени пътища, кантони и прелези 
коитo требваше ди се .етроятъ cъ държавни 
средства, и 2) че населението, вместо да от
бива пътната си тегоба въ натура, плаща я, 
въ пари, а cъ т4xъ малко може да се постигне, 
защотo всичката сума не отива за пътищата, 

а чacть oтъ нея остава като печалба на пред
приемачите, които cъ наели постройката на 
известeнъ пътъ. —Населението въ други окръ
зи се радва на cтрaвнитeлнo по-добри пътища, 
защото отбива !патнaтa ся тегоба въ натура. 

Варнeнcкиятъ oкpъгь има около 40,000 
пoвиничари, по '8 лв., дaвaтъ 420,000 лева 
Oтъ тая сума, з*а персонaлъ, за издръжка съ
ществуващите пътища и за изyчвaнeтo на но
ви такива, се разходва около 80,000 лева; 
следователно, остава свободна сума за пост
ройка пътища въ окръга около 250,000 лв.. 
А като се пресметне, че за eдинъ кoлoмeтръ 
шосе ся шпреони 15,000 лв., излиза, че съ 
делата сума ще може да се постpoятъ едва 
около 16 клм. въ целия oкpъгъ, иди по 3 - 4 
клм. пъть въ ве4ка околия. 

Ето защо, ще требва г. г. кметовете да 
устроятъ публични събрания въ селата, като 
пoканятъ и убeдятъ пътнoпoвиничаритe да се 
зaпишaтъ и отбиятa пътната си тегоба въ на
тура, чр4зъ което ще се допринесе много за 
по-бързото пocтройвaнe на тъй необходимите 
общински пътища въ окръга. 

За нeизлишнo cчитaмъ да спомня, че едно 
oтъ причините за oтб4гвaнe натуралната пa-
винocть е, че тя бе компрометирана oтъ не
добросъвестни чиновници по шосетата, про 
прилагането й : — принуждаваха населението 
да работи много, даже двойно и тройно пове
че oтъ предвидената работа, като и за нея не 
му се даваха cвоевремeнo квитанции, и насе
лението бе принудено повторно да плаща, а 
трудътъ му бе пpoдaвaнъ другиму. - Обаче, 
cъ течение на времето всичко се изглажда и 
тaвивa произволи днесъ не би могли и не 
мoгaтъ да cъществyвaтъ. Освeнъ това, отби
ването на повинocтьтa ще става въ най-сво
бодното време црезъ гoдинaтa. 

Пoвтарям ъ да обърна вниманието на г. г. 
общинските кметове, да взeмaтъ пo-пpиcъpдцe 
това дело, като уcтроятъ събрания, за които 
говорихме пo-горе, — cъ това, освёнъ че ще 
изпълнятъ eдинъ oбществeнъ до, но и ще 
пpинесатъ грамадна на пътното дело полза. 

Вместо декларации за че ще oтбиятъ въ 
натура пътната си тегоба, пoвиничаритe мо
гaтъ да се paзпиcвaтъ въ eдинъ cписъкъ, въ 
•специална за тая ц4ль графа. 

Цредceдaтeль: Д. Шиковъ. 

Секр.-биpникъ: Cт. Калдъръм oвъ 

Варненска Окръжна Hocтoянa Комисия 

I 
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ОКРЪЖНО. 
№ 5366 

Hoeмвpий 1911 год. 

До г. г. мeдuцинскитть ь 
ветеринарни, лrькарщ 

кредита, пoкoйтo peдъ изтеглянето наново &• 
съпроводено cъ големи формалности. 

Настоящето е последно предупреждение. 

Председaтeль: Д. ШИКОВЪ. 

Секp.-Биpникъ: СТ. КАЛДЪPЪМОВЪ 

Варненски Oкражeнъ Ветернаренъ Лeкарь. 

ОКРЖКНО 
№ 1291 

гp. Варна, 31 Oктoмвpий 1911 г. 

До г. г. oбщинскитгь 
кметове въ Варнeн. Окрхгъ, 

Пoкaнвaтъ се господа общ. кметове, да 
зaбранятъ, за въ бъдaщe, свободната паша 
на стада, дoбитъвъ въ селата принадлежащи 
на търговците, когато тия последните не yдо 
cтoвepятъ cъ oбщин. или вeтернарни свидетел-
ства за произхождeнeтo и здравиетo на дибн-
тавътъ имъ. Такива стада cледъ като престо 
ятъ 10 дни въ една и съща местность общин-
ските кметове тр*бвa да издaвaтъ бeзъ пр$-
пятcтвенно нови свидетелства или пъкъ да за* 
верявaтъ старите такива ако, разбира се, ни
ма законни причини — бoлecть, (ял. чл. 85* 
и 278 oтъ закона за сел. вeтер. служба. 

Oкp. вeтер. лeкарь:.Д-pъ Tюлевъ. 

Варнeнcки Oкpъжeнъ Ветepнаренъ Лeкарь. 

агенти и 
. .,... фелдшери, 

кушеши въ окрхга. щ 

Прелъ видъ на това, че мнозина oтъ г. г. 
фелдшерите, санитарните агенти и акушерки
те изпращaтъ въ комисията разписките зa-
пoлyчaвaнe заплатите си и квитанцията за 
внесената общ. връхнина много късно, cъ което 
cтaвaтъ причина за несвоевременното изтег
ляне и разпращане на заплатите то постоянната 
комисия предупреждава за излишeнъ пъть гo-
репoмeнaтитe длъжностни лица, че, ако раз
писките за получаване заплата и квитанции
те за внесената oбщин. връхнина не бъдагъ 
представени въ комисията най-късно на 25 
число на всеки мeceцъ, на закъснелите,зaп
лaтитe ще бъдaтъ внисани на възтaнoвлeниe 

ОКРЖЖНО 
№ 1292 

гp. Варна, 31 октомври 1911 г. 

До г. г. ceл. oбщинскитгъ-
кметове въ oкpлгa. 

(за cвbдeнe на г. г. околийските 
вeтер. лекари и yчь вeтер. ф-ри> 

За да се зaпaзятъ овцевъдците по селата 
oтъ бoлестьтa Шарка по овцете, която върлу
ва по нacтoящeмъ въ известни села на Про
вадийска и Варненската околия, чРезъ пре
насянето на болни или съмнителни болни овце, 
oтъ нея, посредcтвoмъ предстоящeтo движене 
на овчарите които ще прекaрвaтъ овце oтъ 
една околия въ друга, покaнвамъ г-дa общ. 
кметове да наредaтъ до кметските наместници? 
по селата да съблюдaвaтъ строго наредбите 
на чл. чл. 84 и 85 oтъ закона за сан. вeтерн;. 
полиция (да се забрани да се прекавaтъ до
битъкъ и суровите му произведения съ каква 
и да е цeль, бeзъ cвuдетелство « « X -
хождението и здравието имъ издадени оть 
ветер. ссантарна власть или общината. 

Окp. вeтер. лeкарь: Д-pъ Cт. K. Толeвъ. 

Варненска окръжна Постoянa Комисия 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 5347 

Варна, 31 oвтoмвpи 1911 гoд. 

Комисията обявява, че въ канцеларията 
на комисията ще се пpoизвeдaтъ cъ явна КОН-" 
куренция, следните търгове: 

1) На 15-й ноември т. г. Ю часа пр*~ 
ди oбeдъ за отдаването на пpeдприeмaчъ до-
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ставката на: 60 куб. метра дърва, 4 тона 
каменни въглища кардифъ и около 20 каси 
гaзъ бaтyмcки cъ приблизителна cтoйнocть 
90О лв. 

2) На 7-й дeкемврий т. г., 10 часа пре
ди oбeдъ за отдаването на преДприeмaчъ-пe-
чaтарь печатането м-oкp. В4СТПИЕЪ за 1912 
година, cъ приблизителна cтoйность 1200 лв. 

Залогъ 5% и документи съгласно чл. 11 
oтъ закона за обществените предприятия. 

Пoeмнитe условия и другите тъpжни кни
жа, могaтъ да се БИДЯTЪ всеки присжтственъ 
дeнь въ канцеларията на комисията. 

Oтъ Комисията. 

K.-Пeлнтcкo Общинско Управление 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 58О 

24 oвтoмвpий 1911 гoд. c. K.-Пелитъ 

Понеже обявения cъ обявление № 240 oтъ 
22 Aвгустъ. т . г · тъpгъ за oтдaвaниe. на нa-
eмaтeль експлоатацията на училищната гора 
на c. K.-Пeлитъ не се утвърди по неспаз
ване правилата, то общинското управление 
обявява че на 5 Ноемвpий oтъ 2—5 часа 
cлiдъ oбiдъ ще се произведе вторий п&тъ 
тъpгь за същaтa цbль. 

Искания залогъ е 5% чл. 11—15 oтъ 
закова за. обществените предприятия съ зa-
длъжитeлни. 

Oтъ Управлението. 

Kиликадийско Селско Общинско. Управление 
(Kуртбyнарскo) 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 2079 

Понеже oбявeниятъ cъ обявление № 1665 
от* 25 aвгустъ публикувано въ брой 17 на 
Варнеский Овряжeнъ BЬСТНИЕЪ за 10 oвтoм-
вриш пубилчeнъ търгъ за oтдaвaниe на завy-
пувaчъ събиpaниeто на общинските приходи 
„Интизaпътъ и връвнинaтa, въ Биликадийcкaтa 
община, за време oтъ 1 Януарий до 31 Де
кeмвpий .включително 1912 година по не я-
вявaниe на конкуренти не се състоя; обявя
ва се на интepесующитe се за знание, че на 
25 Ноемвpий чacътъ oтъ 2 до 5 после плад
не, ще се произведе втopий тъpгь. 

Cтoйвостьтa на предприятието е 40О ле
ва на „интизaпa" и 50 лева на „връвни
нaта". 

Искания зaлoгь е 5% въ пари: 
Членове 11 и 12 oтъ ^закона за общест

вените предприятия* cs задължителни. 
Тръжните книжа съ на разположение въ 

.канцeлариятa на общинското управление все-
вий ярисътетвенъ дeнъ и часъ. 

c. Kиликaдж Г7 oвтoмвpий 1911 г. 

Kмeтъ: А. Mехмeдoвъ. 

за Секp.-Биpнивъ: K. Пeтровъ. 

Бaйpямъ Вунарскo Сея. Oбщин. Управление. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 3038 

c. Бaйp.-Бyнаръ, 10 октомври 1911 гoд. 

Обявява се, че въ общинското управление 
се намира Ювa едно дaнaчe, мджкo, на 3 го
дини, восъмъ cивъ, белези на дecнoтo ухо oтъ 
зaдъ вертикъ и на опашката малко 64до, ако 
до 41 день oтъ днecъ стопанина му не се яви, 
ще се продаде на пyбличeнъ тъpгъ въ полза 
на общинската каса. 

Общ. Kмeтъ: P. Bълeвъ 

Севр.-биpникъ: Б. Такоровъ. 

Д y в a н ъ - Ю в a в c к o К м е т с т в о . 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 4204 

c. Дyвaнъ-Ювасж, 19 Октомври 1911 г. 
На 19 ноември тази година въ 4 часа 

cлiдъ пладне въ помещението на кметството 
ще се произведе търгъ cъ мaлoнаддавaне, при 
явна вoнкуренция, за oтдaвaниe на предпpи* 
eмaчъ, доставката на четири шинела на об
щинската полицейска и горска стража при 
кметството презъ 1912 година. 

Пpiдпpиятинтo възлиза приблизително на 
120 лева. 

Искания зaлoгъ е 5%. 

Kмeтъ: Дoбpeвъ 

Секp.-биpннвъ: Узyнoвъ 

Ракoвcкoтo училищно Настоятелство. 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 17. 

c. Раковски, З0 септeмpи 1911 г. 

Ракoвcкoтo yчлищнo настоятелство обявява 
за знание на интересуващите се, че на 31 ок 
тoмpи oтъ 2 до 5 часа после oбЬдъ въ кан
целарията на Г. Cyюшчуткoтo общинско уп
равление ще се произведе пyбличeaъ нaддaвa-
тeлeнъ cъ явно нaддaвaниe търгъ за отдава
нето на пpeдпpиeмaчъ пoдъ наемъ за срoкъ 
oтъ една година cчитaнъ oтъ 1 cenтeмpи 1911 
г. до 31 aвгycтъ 1912 гoд. училищната uивa 
принадлежаща на Ракoвcкoтo училище, състо
яща oтъ 80 декара въ местностьтаГ„Бoзъa. 

Искани зaлoгъ за право участие въ търга 
е 5% oтъ първоначалната цена. 

Това като обявява училищното настоятел
ство поканва жeлaющитe за наемането на тая 
нива да се явятъ въ указания по горЬ дeнь 
и чacъ въ общинското управление и нaддавaтъ. 

Пр4дседaтeль: Cтeфaнъ Дaнaилoвъ. 

Гл. учителка: M. Николова 
• 

Bлaдeмировсво Сел. Oбщин. Управление. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№2782. 

c. Владимиров0, 2 октомври 1911 гoд. 

Тъй катo произвeдeний на 31 aвгустъ т. 
гoд. търгъ за oтддaвaниe на закупвaчь експло
aтaцията на общ. доходи „Интизапъ* и „Кръв-
нина", не се приема по причина ниско полу
чената цена, обявява се на интересующитi 

се че на 19 ноември т. г. въ 2 часа поел4 
пладне, въ помещението на общинското управ
ление нoвъ публичен ътъpгъ за горнята експло
атация за вр*мe 2 гoд. — oтъ 1 януари 1912 
до 31 декември 1913 г. 

Първоначалната ценa за интизaпa е 500 
лв. годишно, а за кpъвнинaтa 50 лв, 

Зaлoгъ се иска 5% въ пари. 
TържнитЬ книжа ех на разположение на 

интересующaтe се въ общ. управление. 

Kмeтъ: Г. Георгeвъ 

Секp.-биpнивъ: P. Тончeвъ 

Д y в a н ъ - Ю в a в c к o К м е т с т в о 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 4071 

c. Дyвaнъ-Юваса, 10 октомври 1911 г. 
Понеже обявения на 15 Септември т. г# 

тъpгъ, за отдаване на пpiдпpиeмaчъ за на
правата на два прелiзa на шосето „Бaлчикъ 
— Гypкoвo" не се състоя по неявяването на 
конкуренти, то обявява за знание на интepe
сующитe се, че на 10 Ноември т. г., 2 часа 
cл4дъ oбЬдъ въ канцеларията на кметството, 
ще се произведе трети търгъ за сащaтa ц4ль. 

Офертите ще се пpиемaтъ oтъ 2 до 4 
часа cл4дъ пладнЬ. 

П. Kмeтъ: Aбибyлoвъ. 

Секp.-Биpнивъ: Узyнoвъ. 

Пpoвaд. Биpникъ по Хазнoвитe изпъл. дiлa. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 1849 

гp. Провадия, 12 Oктoмвpий 1912 година. 

Явява на интересующитi се, че на З l ·й 
дeвь oтъ двукратното публикуване настоящето 
въ „Ваpнeн. Oкp. B4cтникъ* ще [прадaвaмъ 
въ канцеларията си въ гр. Провадия cлeдую· 
щия нeдвижимъ нмoтъ, принaдлeжaщъ наАли 
Mexмeдoвъ Толиeвъ oтъ гр. Провадия, за по
гашение дълга му къмъ хазната на сума 125 
лева И cт. по изпълнителния лиcтъ & 3270, 
издaдeнъ oтъ Пpoвидвйcкия мирови съдия а 
именно: 

1). Кащa въ гр. Провадия, yл. „Ивaнъ-
Ас4нъ" № 12, пoлусъборенa, едноетажна, по
строена oтъ пръти и кaль върху 30#60 кв. м. 
пpoнстранство, покрита cъ местни керемиди, 
и cъ 2 стаи служащи за живeниe, cъ дворно 
м4cтo 476 вв. м. бeзъ ограда, до съседи: 
пsть, Aйрединъ Зeйнeлoвъ татаръ Aлeксaн-
даръ Myшаровъ и Желю Cтаневъ,,оценена за 
150 дева.. 

Имота е собcтвeнъ на длъжника и не е 
зaлoжeнъ никому. 

Продажбата ще се извъ ргаи по правилата 
изложени въ чл. чл.' 1004 ндо 1028 oтъ Граж 
дaнскотo Съдопроизводство, 

Ако въ продължение а 24 часа oтъ при
саждането се яви невой и наддаде 5% про-
дaньтa се възобновява и продължава още на 
cлeдyющия пoдиpъ това пpисътcтвeнъ день ча-
cътъ до 5 cл4дъ пладне, пoдиръ изминуването 
на който cpoкъ имoтътъ се присъжда окон
чaтeлнo върху оногова, койтo е наддалъ най-
гoл4мa цbнa. 
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Жeлaющитe да кyпятъ, мoгaтъ да се явя-

вaтъ въ канцеларията ми вс*ки лpиcжтcтвeнъ 
дeнь и чacъ, за да преглeждaтъ книжата я 
да наддавaтъ. * * 

2—2 Финaнсовъ биpникъ: Г. Bълкoвъ. 

Хасъpджикcкo училищно настоятелство. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 4 

c. Хасъpджикъ 12 oктoмвpий 1911 гoд. 

На 11 нoeмвpий т. г. oтъ 8 до 12 часа 
щИЬдъ oбiдъ въ училището ще се произведе 
тъpгъ за отдаване пoдъ наемъ следните учи
лищни имоти: 

1. Нива „Каменна могила" oтъ 5*3 декара, 
2 . „ „Пaнaирски пxть" „ 10'4 „ 
3 . „ „Яйкжна" „ 50*5 „ 
4. , „Могили" „ 3-8 „ 
5. „ „Дупката" „ 2 5 - , 
6. „ „Лещака" , 40— „ 
Горните училищни имоти се дaвaтъ за двe-

гoдишeнъ cpовъ cчитaнъ oтъ дeньтъ на търга 
до 1 Септември 1913 година. 

Зaлoгь за правоучacтиe въ търга е 5% 
oтъ първоначалната оценка. 4л. чл. 11—15 
ех задължителни за конкурентите. 

Oтъ Настоятелството. 

Варненска Oкржжнa Пocтoянa Комисия 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 5200 

гp. Варна. 21 oктoмвpий 1911 година. 

Въ канцеларията на комисията ще се про-
извeдaтъ cъ явна конкуренция cлeднитi тър
гове: на 7 дeкeмвpии т. г. 10 часа преди 
пладне за отдаване на предпpиeмaчъ достав
ката на нyжднитe фуражни и дp. предмeти 
за ветеринарните лaзарети презъ 1912 гoди
нa, cъ приблизителна стoйность З000 лева; 
на 7 дeкeмвpий т. г. 4 часа cл4дъ oбiдъ, за 
отдаване на предприeмaчъ общинските бери 
.кантари*» и критша* на Опанченска община 
за време oтъ 1-й януарий 1912 година cъ 
приблизителна cтoйность 400О лева; на 8 де
кември8 т . г . 10 часа пр4дъ oбiдъ cъ тайна 
конкуренция, за отдаване на предприeмaчъ-
aптeкаръ oтпущaнeтo лекарства на бЪднo-бол-
ните лица отъ Варненската и Дoбршпкaтa 
околии за 1912 година гoд. cъ приблизителна 
cтoйность за първата 200О лева лева, а за 
втората 100О лева, оферти ще се приeмaтъ до 
3 часа cл4дъ об*дъ. 

Зaлoгъ 5% и документи съгласно чл, 11 
oтъ закона за обществените предприятия. 

Поемнит4 условия и другите тържни кни
жа могатъ да се видятъ всеки пpиежтcтвeнъ 
дeнъ въ канцеларията на комисията. 

Отъ Комисията. 

П р е с е л e н c к a Община Балчишко 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 102О 

Преселенци, 25 Oктoмврий 1911 гoд. 

Обявява се за знание на интepесующвтe 

се, че на 26 Ноемвpий т. г. oтъ 2 до 5 ча
са cлiдъ oб4дъ въ канцеларията на община
та ще се произведе пyбличeнъ търгь съ явно 
мaлoнaддaвaнe за отдаване на предприeмaчъ 
доставката на канцеларските материали пот-
ребни на общината за презъ идущата 1912 
година. 

Предприятието възлиза на 261 лева 60 cт. 
Иcкaний зaлога.e 5°/·. 
Жeлaющитe да кoнкурирать требва да се 

cъoбразятъcъ членове 11—14 oтъ закона за 
oбществeннитe предприятия. 

Офертите подадени cлeдъ закриване тър
га не се пpиeмaтъ. 

Kмeтъ: Г. Рускoвъ. 

Секp.-биpннтъ: Aбaджиeвъ. 

Варненска Oкpxжнa Пocтoянa Комисия 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 5236 

гp. Варна, 24 oктoмвpий 1911 г. 

Комисията oбявaвa, че на 14-й ноември 
т. г., 10 часа преди oбeдъ въ, канцеларията 
на комисията, ще се произведе търгь cъ явн-
кoнкурeнция за отдаването на предпpиeмaчъ 
поправките, които ще се нaправятъ по огражда
не двора и въ зданието на комисия cъ при
близителна cтoйность 1000 лв. 

Зaлoгь 5% и документи саглacнo чл. 11 
oтъ закона за обществените предприятия. 

Поемнитe условия и другите тържни кни
жа мoгaтъ да се видятъ всеки пpисьтeтвeнъ 
дeнъ въ канцеларията на комисията. 

Oтъ Комисията. 

ДУВАНЪ ЮBAВСКО КМЕТСТВО. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 4205 

c. Дyвaнъ Ювасъ, 19 Oктoмвpий 1911 гoд. 

На 19 Ноемвpий тази година въ 4 часа 
cлeдъ пладне, въ помещението на Кметството, 
ще се произведе тъpгъ cъ мaлoнaддaниe при 
явна конкуренция за отдаване на предпpие
мaчъ доставката на нужднитЬ ocвежитeлни и 
отоплителни мaтерияли потребни на общината 
за презъ 1912 година. 

Предприятието възлиза на 90О лева. 
Иcкaний залогъ е 5%. 
Жeлaющитe да участвyвaтъ въ търга треб

вa да се cъoбразяватъ cъ членовете 11-14 
oтъ закона за обществените предприятия. 

Kмeтъ: Дoбpeвъ. 

Секp.-биpникъ: Узyнoвъ. 

Бeй-Бyнарскo Общинско Управление. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 4О17 

c. Бeй-Бyнаръ, 23 Септември 1911 г. 

Понеже повторно oбaвевий на 10 Aвгусть 

т. г тъpгь, cъ обявлението ми № 3502, за 
продаване на 18 пушки „ШАСПO", 18б0 
пaтpнoнa книжни и 1 пaтpoнтaшъ, не се съ
стоя по неявяване на конкуренти, то oбявя-
вaмъ на интeрeсующитe се, че общинското уп
равление дирн купyвaчъ да продаде горните 
пушки и патрони и пaтронтaшъ по добровол
но съгласие. 

Жeлaющитe требвa най-късно до 16 Но
eмвpий т. г. да се явятъ въ общинското уп
равление, да преглeдaтъ тъpжнитe книга и 
да cключaтъ нyжднитb контракти. 

Kмeтъ: P. Гeоргиeвъ. 

Секp.-биpникъ: P. Варемeзoвъ. 

Дyвaнъ-Юoвaвcкo Кметство. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 4266 

c. Дyвaнъ-Ювacж, 22 X 1911 гoд. 

На 22 Ноемвpий т. г. въ 4 часа сдедъ 
пладне, въ помещението на Кметството, ще се 
произведе тъpгъ cъ мaлoнаддавaнe при явна 
конкуренция, за отдаване на предприeмaчъ 
доставката на канцеларски мaтериали, потреб
ни на кметството презъ 1912 год. Предприя
тието възлиза приблизително па 90О лева. 

Искания завогъ е 5%. 
Жeлaющи да yчacтвyвaтъ въ търга требва 

да се cъoбpaзявaтъ cъ чл. 11—14 oтъ зако
на за общ. предприятия. 

Всички книжа по търга съ на разположе
ние всеки дeнь и чacь въ кметството. 

Kмeтъ. Дoбревъ. 

за Секp.-биpникъ: Дoнчeвъ. 

Eникьoйcнo Селско Общ. Управление 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 2852 

Село Eникьoй 17 Oктoмвpий 1911 г. 

Обявaвa се за знание на интересую-
щит* се, че на 30 Ноемвpий 19Ц год. 
въ 2 часа после о64дъ въ канцеларията 
на общинското управление ще се произ
веде пyбличeнъ cъ явно намаляване, тъpгъ 
за даването на предпpиeмaчъ доставката 
на канцеларски потреби за презъ 1912 
година. 

Предприятието възлиза на около 500 
лева, искания зaлoгъ за участие въ търга 
е 25 лева. 

ТържнитЬ книжа моr&тъ да се ви-
д-Ьтъ всеки пpис&тcтвенъ дeнъ въ об
щинското управление. 

Kкмeтъ: T. Тодорoвъ. 

Секретаръ; П. Жeкoвъ. 

Печатница на Д. Toдopoвъ ж Са-а-Варка. 


